
 

 

 

 

Kas yra individualios pagalbos teikimo išlaidų 

kompensacijos? 

 

 

Šis tekstas yra parašytas lengvai suprantama kalba. 

 

Lengvai suprantama kalba reikalinga žmonėms, 

kuriems yra sunku skaityti ir suprasti įprastus tekstus. 

Lengvai suprantama kalba padeda jiems 

sužinoti naujos informacijos. 

Tokių tekstų jau yra įvairiose pasaulio šalyse. 

 

 

 

© Europos lengvai suprantamos kalbos simbolis. 

Daugiau informacijos rasite čia: 

https://www.inclusion-europe.eu/easy-to-read/ 

 

  



Kas yra individualios pagalbos 

kompensacijos poreikis 

 

Kai kurie asmenys su negalia: 

nėra savarankiški ir jiems reikia pagalbos. 

Asmens su negalia teisių apsaugos agentūra 

nusprendžia, kokios pagalbos 

reikia žmonėms su negalia. 

Šiame tekste Asmens su negalia teisių apsaugos 

agentūrą vadinsime Agentūra. 

 

Kaip Agentūra nustato, 

kokios pagalbos reikia žmogui? 

 

Agentūra įvertina: 

• žmogaus sveikatą. 

Agentūros darbuotojai perskaito medicininius 

dokumentus apie Jūsų sveikatą. 

• žmogaus atsakymus į klausimus. 

Agentūros darbuotojai užduoda klausimus, 

kaip Jums sekasi daryti įvairius veiksmus. 

Agentūros darbuotojai įvertina Jūsų atsakymus. 

Tada Agentūros darbuotojai geriau išsiaiškina: 

• kokios pagalbos Jums reikia, 

• kaip Jums padėti. 

Klausimai vaikams ir suaugusiems yra skirtingi. 

Po vertinimo Agentūra nusprendžia, 

kokios pagalbos reikia žmogui. 

 



Žmonės gauna pagalbą ir kompensaciją pagal tai, 

kokį poreikį jiems nustato Agentūra. 

Kompensacija – tai kas mėnesį 

mokama pinigų suma, kad asmuo 

susimokėtų už jam teikiamą pagalbą. 

 

Kas yra individualios pagalbos poreikis? 
 
Asmeniui, kuris negali pasirūpinti savimi 

reikalinga kito asmens pagalba ar slauga. 

Todėl Agentūra asmeniui gali nustatyti: 

• individualios pagalbos poreikį. 

Tai reiškia, kad asmeniui reikia pagalbos, 

skirtos būtent jam.  

 
Kokius individualios pagalbos poreikius 
Agentūra nustato žmogui? 
 
Individualios pagalbos poreikių lygiai yra 4: 
 
1 lygis, kai žmogus yra visiškai nesavarankiškas. 

Jam reikalinga nuolatinė kito asmens pagalba. 

Tada žmogus gaus 540 eurų ir 20 centų per mėnesį. 

 

2 lygis, žmogus yra labai mažai savarankiškas. 

Jam reikalinga kito asmens pagalba 

ar slauga nuo 6 iki 10 valandų per parą. 

Tada žmogus gaus 395 eurus ir 20 centų 

per mėnesį. 

 

 



3 lygis, kai žmogus yra mažai savarankiškas. 

Jam reikalinga kito asmens pagalba 

nuo 4 iki 6 valandų per parą. 

Tada žmogus gaus 228 eurus ir 80 centų 

per mėnesį. 

 

4 lygis, kai žmogus yra beveik savarankiškas. 

Jam reikalinga kito asmens pagalba  

ne ilgiau kaip 4 valandos per parą. 

Tada žmogus gaus 124 eurus ir 80 centų per mėnesį. 

 

Kur reikia kreiptis norint gauti kompensaciją? 

 

Asmenys galintys gauti individualios pagalbos 

Išlaidų kompensaciją, turi kreiptis: 

Į Druskininkų savivaldybės administracijos 

Socialinės paramos skyrių. 

Adresu: Vilniaus alėja 18, Druskininkai 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Teksto vertinimą koordinavo: Viktorija Pilibaitienė.  

Tekstą vertino: Justina Markevičiūtė. 


